
Geachte wethouders Simons, Yigit en Buijt,

Met deze brief vragen wij u uw ondersteuning om mee te denken bij het zoeken naar een oplossing
voor een voor onze wijk alarmerend bericht over de Voedselbank NL die zijn afhaalpunt in het
noordelijke deel van Rotterdam buiten de ring wil opheffen.

Zoals u op 30 juni tijdens uw bezoek aan Schiebroek-zuid heeft kunnen waarnemen zijn er in delen
van deze mooie wijk helaas ook forse problemen van sociaal-maatschappelijk aard. Eén daarvan is
armoede . Een aanzienlijk aantal bewoners in Schiebroek, maar ook een forse groep bewoners uit
Hillegersberg (Kleiwegkwartier en 110-Morgen) leeft op of zelfs onder de armoedegrens. Voor die
laatste categorie is er onder meer een uitgiftepunt van de Stichting Voedselbank Rotterdam.
Daarnaast is er in Schiebroek, zo u heeft kunnen horen, nóg een voedselbank vanuit een
particulier initiatief voor mensen die om welke reden dan ook net niet in aanmerking komen voor
deelname aan de ‘officiële’ voedselbank.

De wijkraden Schiebroek en Hillegersberg maakten zich al eerder ernstige zorgen over de
continuïteit van het uitgiftepunt van de voedselbank. Deze is tot op heden nog gehuisvest in
ruimten van het binnenkort te herontwikkelen gebouw van Aafje-Schiehoven aan de Asserweg.
Onze zorgen werden recent nog groter toen we via onofficiële, maar inmiddels wel bevestigde,
kanalen vernamen dat dit uitgiftepunt op korte termijn vervangen gaat worden door een
supermarktachtige constructie in de wijk Crooswijk.

De trekkers van het uitgiftepunt in Schiebroek, de heer en mevrouw Kleijweg, die al ruim 20 jaar
met een welhaast tomeloze energie samen met enkele vrijwilligers dit uitgiftepunt runnen, moesten
de voorgenomen opheffing van hun uitgiftepunt helaas via social media vernemen. Ook de andere
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in Hillegersberg-Schiebroek aanwezige organisaties, waaronder de beide wijkraden, zijn over deze
voor de wijken ingrijpende maatregel nog altijd niet formeel geïnformeerd. Na telefonisch contact
van de wijkmanager Schiebroek met de directeur van de Stichting Voedselbank is het
voorgenomen plan bevestigd en is gebleken dat dit al snel na het zomerreces gaat plaatsvinden.
Tijdens dit gesprek is ook aangegeven dat er weinig ruimte is voor aanpassingen in het plan en de
problematiek voor de wijk wel voorstelbaar is, maar dat deze problematieken in de toekomstige
locatie in Crooswijk een uitwerking moeten krijgen. De Stichting Voedselbank is daarom niet
voornemens het netwerk te informeren, maar zal enkel communiceren binnen hun eigen
organisatie. Wel vindt er communicatie plaats rond de nieuw te openen locatie in Crooswijk waar
dan ook naar verwezen wordt om aan te sluiten.

Het huidige uitgiftepunt van de voedselbank op de Asserweg bedient momenteel zo’n 150
klanten/gezinnen uit de verschillende buurten in Schiebroek en Hillegersberg, die voor hun
levensonderhoud zijn aangewezen op hulp van die voedselbank. Daaronder is een aanzienlijk
aantal personen die om fysieke redenen niet in staat zijn om een voedselbankpunt op afstand
(buiten de wijk) te bezoeken. Het gaat hier onder andere om mensen die afhankelijk zijn van
hulpmiddelen zoals een rollator of scootmobiel. Ook zijn er in Hillegersberg-Schiebroek een aantal
door ziekte of handicap aan huis gebonden cliënten die hun wekelijkse voedselpakket door
vrijwilligers thuisbezorgd krijgen. De organisatie Buurtbedrijf die dit faciliteert werkt alleen lokaal in
de wijk en vormt een belangrijk onderdeel van het netwerk in de wijk en wordt gefinancierd via een
challenge onder de welzijnsopdracht.

Ook is bekend dat een deel van de klanten bij de voedselbank onvoldoende geld heeft voor het
gebruik van het openbaar vervoer. Deze mensen zijn in beeld omdat zij een verhoogd risico
hebben op eenzaamheid.

Verplaatsing van de voedselbank vanuit Schiebroek naar Crooswijk betekent voor die groep
mensen dat de voor hun levensonderhoud noodzakelijke ondersteuning zal komen te vervallen of
onder complexe omstandigheden moet worden georganiseerd.

Voor wat Schiebroek en Hillegersberg betreft speelt hier nog een wellicht onvoldoende onderkend,
maar wel belangrijk aspect mee. Dat is de grote maatschappelijke betrokkenheid en steun vanuit
beide wijken zelf. Zo zijn er meerdere lokale partijen, individuen, organisaties en instellingen die dit
uitgiftepunt ondersteunen met financiële bijdragen of giften in natura.

Enkele voorbeelden hiervan: de kerken in Schiebroek en Hillegersberg, een aantal lokale
winkeliers/supermarktketens, het armoedeplatform Schiebroek Solidair, maar bijvoorbeeld ook de
Stichting Plaswijckpark die jaarlijks toegangskaarten gratis beschikbaar stelt aan klanten van dit
uitgiftepunt in Schiebroek.

Vanuit de organisaties in Hillegersberg-Schiebroek wordt regelmatig doorverwezen naar de
voedselbank, maar anderzijds worden klanten door de vrijwilligers van het uitgiftepunt ook direct
doorverwezen naar de in de wijken aanwezige netwerk van hulporganisaties en -instanties voor
hulp bij andersoortige problemen.
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Met andere woorden; dit uitgiftepunt vervult een centrale rol binnen het geheel van organisaties en
maatregelen om de sociaal-maatschappelijke problematieken in de diverse buurten van
Hillegersberg-Schiebroek aan te pakken.

Hillegersberg-Schiebroek heeft dit netwerk van sociaal-maatschappelijke organisaties hard nodig
om beeld te houden bij de problematiek en bewoners waarom het gaat. Het wegvallen van het
voedseluitgiftepunt in dit gebied en deze wijk veroorzaakt een hiaat in het in beeld hebben van
deze bewoners en het betrekken en doorverwijzen van hen in het netwerk van de wijken. Er
ontstaat daardoor een blackbox in de onderkant van de samenleving. Dit staat in schril contrast
met de inspanning die juist door u, de gemeente en het netwerk in de wijk wordt nagestreefd.

We hebben begrip voor het transitieproces van de Stichting Voedselbank Rotterdam om te komen
tot een constructie die - in hun optiek - als humaner wordt beschouwd en tot nog minder
voedselverspilling zou kunnen leiden. We kunnen ons echter niet helemaal aan de indruk
onttrekken dat deze constructie primair gericht is op een grotere bedrijfsmatige efficiency
(beperking uitgiftepunten) en minder op de specifieke noden en behoeften van (een deel van) haar
cliënten en onze inwoners. Deze problematiek ligt dan vooral in de positionering van locaties over
de stad en de dekking deze locaties over de problematiek waar de voedselbank in onze ogen een
zeer belangrijke taak vervuld.

Wij vinden het daarom jammer, maar ook niet te begrijpen dat een verzoek om hierover in gesprek
te komen met de voedselbank door de directeur niet wordt omarmd. Ook vinden wij het zeer
vreemd dat er niet gezamenlijk met de vrijwilligers van het uitgiftepunt en de gemeente Rotterdam
vooraf nauwkeurig is geïnventariseerd wat de gevolgen zullen zijn en welke oplossingsrichtingen
mogelijk zijn om de geschetste problematiek te voorkomen.

Bij een korte brainstorm komen wij tot de conclusie dat deze opheffing naast de sociaal-
maatschappelijke, de nodige (financiële) gevolgen zal hebben.
 De cliënten moeten naar de locatie in Crooswijk terwijl een aanzienlijk deel niet in staat zal zijn

die locatie te bezoeken.
 De armoedeproblematiek in de wijk zal voor andere partijen aanmerkelijk slechter zichtbaar zijn

en daarmee komt de huidige interactie tussen meerdere partijen in de wijk om oplossingen op
dit terrein te zoeken onder druk te staan.

 Tenslotte zal de lokale ondersteuning in de vorm van extra financiering en sponsoring komen
te vervallen als de voedselbank Schiebroek deel moet gaan uitmaken van een locatie die een
veel groter gebied gaat bestrijken.

Wij zijn bekend met het nieuwe beleid rond Armoede- en Schuldenaanpak en het beleid
bestaanszekerheid waar Schiebroek in gaat meedraaien. Wij zien daarom veel aanknopingspunten
om meer samenhang te realiseren tussen de twee voedselbanken en het netwerk wat
Hillegersberg-Schiebroek rijk is. Een locatie waar een voedselbanksupermarkt met beperkte
openingstijden gecombineerd wordt met aanvullende uitgifte van goederen en bijvoorbeeld
maaltijden kunnen worden gemaakt voor ouderen is een concept wat wij graag verder zouden
willen uitwerken.

Vanuit de Stichting Voedselbank is duidelijk aangegeven deze door hen ingeslagen weg toch te
willen volgen. Er lijkt door deze organisatie een hele kleine kier opengelaten voor een
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samenwerkingsverband wanneer daarvoor vanuit het netwerk met vrijwilligers in de wijk een
initiatief wordt opgestart en dit financieel zou worden ondersteund door de gemeente.
Wij zien vanuit de wijk mogelijkheden waarbij wij uw hulp vragen om deze verder uit te kunnen
werken. Ambtelijk wordt inmiddels al naarstig gezocht naar oplossingen waarbij wij u vragen dit
bestuurlijk te ondersteunen.

Graag zien wij uw steun om een oplossing te vinden tegemoet.

Met vriendelijke groet,

Jaco de Hoog Ton van Eijsden
Voorzitter wijkraad Hillegersberg Voorzitter wijkraad Schiebroek

Ronald van Wingerden Remmert Koch
Wijkmanager Hillegersberg Wijkmanager Schiebroek


